
Groningen, 30 augustus 2023
 
Betreft: toekomst voor Groningens Ontzet

Schriftelijke vragen art. 36 van RvO

Geacht college,

Vorig jaar vierden we 350 jaar Groningens Ontzet. Een feest om te vieren dat Groningen 
standhield tegen Bernhard von Galen, de bisschop van Münster, nadat de stad wekenlang werd
bestookt met bommen en granaten. Nog niet zo lang geleden was Groningens Ontzet - ook wel 
Bommen Berend - nog een groot volksfeest. Op het feest kwamen toen nog veel mensen af, 
vergelijkbaar met de drukte die we met Koningsdag zien. De afgelopen jaren wordt het feest op 
en rond 28 augustus steeds kleiner. Dit jaar was er door de werkzaamheden op de Grote Markt 
geen kermis. Daar komt nog bovenop dat er geluiden rondzingen over de traditionele 
vuurwerkshow die zou verdwijnen.

CDA, D66, VVD, Stadspartij 100% voor Groningen, Student en Stad, Partij voor het Noorden en
PVV maken zich zorgen over de toekomst van Bommen Berend. Een uniek feest waarin elk jaar
een stukje geschiedenis weer tot leven komt. Tradities rondom Bommen Berend moeten we 
koesteren. Tegelijkertijd laat de huidige tijd zien dat een brede discussie over de verdere 
invulling van Bommen Berend noodzakelijk is. Een discussie over hoe de vieringen rondom 
Groningens Ontzet voor alle doelgroepen aantrekkelijk maken en houden. Zodat we onze 
geschiedenis nog honderden jaren kunnen herdenken en vieren. Onze fracties komen daarom 
tot de volgende vragen:

1. Is het college in gesprek met de Vereniging voor Volksvermaken om te kijken hoe 
Groningens Ontzet nieuw leven ingeblazen kan worden op een manier die past in de 
huidige tijd en een brede doelgroep aanspreekt? Zo ja, wat denkt het college dat 
hiervoor nodig is?

2. Is het college van mening dat er genoeg wordt georganiseerd om de festiviteiten op en 
rondom 28 augustus aantrekkelijk te maken voor een van de grootste groepen in onze 
gemeente, namelijk de jongeren, waaronder studenten? Zo ja, hoe?

3. Is het college bereid met de Koninklijke Vereniging voor Volksvermaken, 
onderwijsinstellingen en studentenverenigingen hierover in gesprek te gaan?

4. Hoe ziet het college haar rol in het ondersteunen van de Vereniging van Volksvermaken 
en het minimaliseren van de bureaucratische rompslomp, zodat de vereniging zich bezig
kan houden met het organiseren van festiviteiten?

5. Hoe ziet het college de toekomst van de kermis op de Grote Markt voor zich? Kan het 
college garanderen dat de kermis volgend jaar wel doorgaat?

6. Klopt het dat het gemeentebestuur af zou willen van de traditionele vuurwerkshow?
7. Is het college het met de indienende partijen eens dat het afschaffen van de traditionele 

vuurwerkshow negatieve gevolgen kan hebben voor de aantrekkelijkheid en de 
toegankelijkheid van de festiviteiten?
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